
Ben Maathuis

Groots begint klein

De kadernota 2026 van de gemeente Maashorst markeert een 
belangrijk moment in de geschiedenis van onze jonge gemeente. 
Als laatste kadernota voor de aankomende verkiezingen, biedt het 
een kans om terug te blikken op wat we hebben bereikt en vooruit te 
kijken naar onze ambities. Ambities die vaak klein zijn begonnen, 
maar groots uitpakken.

Veel bereikt in korte tijd
Sinds de oprichting van de gemeente Maashorst hebben we 
indrukwekkende stappen gezet. In een relatief korte periode hebben 
we tal van projecten en initiatieven succesvol afgerond. De herindeling 
bracht veel extra werk met zich mee en er moesten naast het reguliere 
werk veel beleidsonderwerpen worden geharmoniseerd. Dit toont aan 
dat onze gemeente, ondanks haar jonge leeftijd, al een solide basis 
heeft gelegd voor verdere ontwikkeling.

Ambities uitgevoerd 
Onze ambities waren vanaf de start hoog en we hebben veel van deze 
doelen kunnen realiseren. Van verbeterde infrastructuur tot versterkte 

sociale voorzieningen, van grote en kleine woningbouwprojecten tot 
het versterken van toerisme, de gemeente Maashorst heeft laten zien 
dat ze daadkrachtig en effectief kan opereren. 

Financiële uitdagingen 
Ondanks dat er minder geld uit Den Haag komt, hebben we niet 
veel hoeven te bezuinigen of de belastingen moeten verhogen. 
Tegelijkertijd hebben we het hoge voorzieningenniveau voor onze 
inwoners kunnen versterken. Dat is een grote prestatie. Het laat zien 
dat we goed met geld omgaan en altijd onze inwoners voorop zetten. 

Trots
We zijn er trots op dat Voor de Dorpen/Maashorst Vooruit actief 
heeft mogen bijdragen aan het realiseren van de ambities uit het 
bestuursakkoord. Deze ambities hebben we als coalitiepartij mede 
vorm mogen geven. En als het aan ons ligt blijven we dat ook na 
de verkiezingen doen. Voor de Dorpen/Maashorst Vooruit zal blijven 
streven naar een gemeente Maashorst waar iedereen zich thuis voelt 
en waar ambities werkelijkheid worden.

Kadernota 2026
Reacties van de fracties

Het college van burgemeester en wethouders heeft de Kadernota 2026 
aangeboden aan de gemeenteraad. De raadsfracties hebben een eerste 
(schriftelijke) reactie gegeven op de Kadernota (Algemene Beschouwingen).  

Op deze en volgende pagina’s leest u de verkorte reacties. 

Op donderdag 3 juli 2025, 
wordt de kadernota besproken en 
vastgesteld door de gemeenteraad. 
Aanvang 15.00 uur. 

De belangrijkste investeringen
In het diagram staan de nieuwe 
Investeringen van € 100.000 en meer.

Emiel Jozephs

Koersvaste gemeente die ambities waarmaakt

Jong Maashorst ziet een koersvaste gemeente die haar ambities 
waarmaakt. Als gemeente leven we in tijden van financiële 
onzekerheid. Desondanks ziet Jong Maashorst een gemeente met 
een hoog voorzieningenniveau. 

We hebben de afgelopen jaren hard gewerkt om een financieel 
gezonde gemeente te blijven en daar kunnen we de komende jaren 
de vruchten van plukken. Daardoor kunnen we de gestegen kosten 
van de jeugdzorg opvangen. Ook hoeven we de komende jaren geen 
bezuinigingen door te voeren, maar kunnen we de tekorten opvangen 
uit de algemene reserves.

Natuurlijk wil Jong Maashorst graag meer investeren in onze 
prachtige gemeente. Tegelijkertijd zien we dat gedegen financieel 
beleid noodzakelijk is om als gemeente ook financieel gezond te 
blijven in de komende jaren. 

Jong Maashorst blijft zich inzetten om de gemeente Maashorst een 
plek te laten zijn waarin het fijn wonen, werken en recreëren is.

 

Tijdelijke huisvesting Mulderke
€ 486.500 

Vervanging verlichting
€ 380.000

Vervanging inventaris sporthallen 
€ 128.000



Karin Francken

Voorzichtigheid is goed, 
maar Maashorst heeft ook richting nodig

Wij zijn als VVD positief over de financiële basis van de Kadernota 
2026: de begroting blijft op orde en de OZB wordt niet verhoogd. 
Dat is belangrijk, zeker in een tijd waarin veel inwoners hun eigen 
huishoudboekje al op orde proberen te houden.

Toch missen wij scherpte en lef in deze nota. Het college zegt dat 
er weinig ruimte is voor nieuwe plannen, maar volgens ons betekent 
dat niet dat we stil moeten blijven staan. Integendeel: het is juist 
nu belangrijk om beleid te heroverwegen en te kiezen voor wat 
Maashorst echt nodig heeft – denk aan woningbouw, slimme digitale 
diensten en praktische oplossingen voor zorg en duurzaamheid.

De zogenaamde ‘watervalmethode’, waarmee het college richting 
een sluitende begroting werkt, is op zich prima. Maar de effecten van 
die keuzes blijven nog onduidelijk. Wij vragen om meer openheid: 
wat betekenen de maatregelen in de praktijk voor onze inwoners en 
ondernemers?

Ook de verhoging van de toeristenbelasting en parkeertarieven kan 
wat de VVD betreft, zolang bezoekers niet het gevoel krijgen dat ze 
een toegangsbewijs voor de gemeente kopen, ondernemers bij de 
eventuele verhoging vooraf actief worden betrokken en hier niet de 
dupe van worden.

Het college heeft € 500.000 gereserveerd voor het volgende bestuur. 
De VVD vindt dat prima, zolang het geen geld wordt dat vergeten in 
een la verdwijnt. Denk nu alvast na over slimme besteding, samen 
met inwoners en ondernemers.

Wij willen bouwen aan vertrouwen, sturen op resultaat en ruimte 
geven aan initiatief. Deze kadernota is een degelijke fundering, 
maar het huis moet nog wel worden afgebouwd. Met visie, durf en 
af en toe een beetje (meer) tempo. Want onze inwoners verdienen 
een gemeente die hun belastinggeld slim inzet en keuzes maakt die 
zichtbaar verschil opleveren. Ook – of juist – in financieel lastige tijden.

Volg Gemeente Maashorst op
X, Facebook, Instagram en Linkedin

Jürgen Minten

Samen doorbouwen in onzekere tijden

De Kadernota 2026 markeert het slot van de eerste bestuursperiode 
van Maashorst. Onder de vlag van het bestuursakkoord Samen 
bouwen we Maashorst hebben we als gemeente stevige stappen 
gezet. We hebben veel bereikt: 1000 woningen gebouwd, een lokale
inclusieagenda uitgerold en volop geïnvesteerd in sport, zorg en 
leefbaarheid. Denk aan het ouderenbeleid dat mensen in staat 
stelt langer gelukkig en gezond thuis te wonen, de verplaatsing van 
Jonkergouw en de realisatie van Sport en Spel in Reek.

Tegelijkertijd staan er belangrijke projecten nog in de steigers, zoals 
de ontwikkeling van een MFA in Uden-Zuid en de herontwikkeling van 
het PNEM-gebouw en Van Donzel. Deze verdienen ook in de volgende 
periode onze aandacht én middelen.

Maar tegenover deze lokale inzet staat een Rijk dat gemeenten in de 
steek laat. Het dreigende ravijnjaar 2026 is geen abstract financieel 
probleem: het is het gevolg van Haagse keuzes die gemeenten 
opzadelen met taken zonder voldoende middelen. Het CDA vindt dat

het college zich krachtiger mag uitspreken richting Den Haag. 
Gemeenten verdienen meer dan afwachtend beleid en tijdelijke 
lapmiddelen. Juist in deze tijd moeten er lokaal scherpe politieke 
keuzes worden gemaakt. Bijvoorbeeld over parkeren in het centrum, 
de bereikbaarheid van onze regio nu plannen voor de A50-corridor 
worden bevroren, of het uitblijven van investeringen in plekken als het
Mondriaanplein.

Ook stellen we als CDA vragen over simpele, maar belangrijke 
kwesties: kunnen jongeren in het uitgaansleven veilig hun jas 
ophangen? Krijgen verenigingen de ruimte om zonder onnodige 
regeldruk een jeugdkamp of fietstocht te organiseren?

Deze Kadernota vraagt om koers houden én een kritische blik vooruit. 
Wat ons betreft geven we het nieuwe bestuur straks niet alleen een
sluitende begroting mee, maar ook een duidelijke boodschap: 
Maashorst blijft bouwen en laat zich niet gijzelen door falend 
rijksbeleid.

• ECHT luisteren naar onze inwoners. Bijvoorbeeld: Dat er géén groot-
 schalig AZC in je achtertuin wordt gepropt zonder fatsoenlijk overleg. 
• Socialer WMO-beleid zodat onze inwoner de hulp krijgen die nodig  
 is om thuis te blijven wonen.
• Je veilig voelen in fatsoenlijk verlichte parken.
• Zelfredzaamheid niet afdwingen maar de kwaliteiten van onze   
 inwoners en de samenleving stimuleren.
• Een fatsoenlijk parkeerbeleid met normale tarieven.
• En zo kunnen we nog even doorgaan…..

DUS HOUD MOED. 

De SP wil het alternatief zijn voor iedere burger in Maashorst die zich 
nu niet gehoord voelt, voor de gewone burger die hard werkt, voor 
hen die dit land groot hebben gemaakt of groot willen maken met een 
socialer beleid en de jeugdigen onder ons. 
Aan jullie kant willen wij staan.

De SP staat bekend dat wij makkelijk aanspreekbaar zijn en op straat 
aanwezig zijn en dit willen wij blijven behouden zodat wij weten wat 
er ECHT speelt en leeft in onze gemeenschap en daar iets mee doen.
Altijd aan jouw kant.

Ton Segers 

Beste mensen, 
Nog een paar maanden geduld.

We zitten nu nog met een coalitie waar de angst voor mindere tijden 
regeert. Het zogenaamde “Ravijnjaar”. Door deze angst wil men niet te 
veel aan onze gemeentelijke  spaarrekening zitten. Terwijl deze er juist 
is voor deze momenten. Zij noemen dit ‘verantwoord besturen’ maar 
dit gaat wel ten koste van onze inwoners. 

Maar dit biedt ook kansen! 
Na de verkiezingen in maart 2026 zit er meer geld in de reservepot. 
De SP wil dit gebruiken om allerlei broodnodige zaken te repareren en 
te verbeteren:
• Meer woonruimte voor starters.
• Betere doorstroming van senioren naar levensloopbestendige huizen.
• Buurt(zorg)huizen in alle wijken en kernen.
• Het spreiden van bijzondere doelgroepen. Niet alleen de  
 statushouders en de uitstroom uit beschermd wonen in onze   
 volkswijken huisvestingen. 
• Dat we geen huizen gaan slopen die te renoveren zijn. 



Kadernota 2026 - Vervolg

Ruud Geerders

KERNWAARDEN  
 
• INTREGITEIT, eerlijkheid en transparantie in handelen. Hoe is dit
 uit te leggen aan onze inwoners als het gaat om de op zijn   
 minst troebele informatie rondom de beoogde asielopvanglocaties?  
 Waar kunnen burgers informatie vinden over de kostenneutraliteit  
 van deze projecten? Hoe open zijn wij geweest in de hele kwestie  
 rondom onze kunstcollectie, eigendom van onze inwoners?  
• INNOVATIE, streven naar verbetering en creativiteit. Wat is er   
 allemaal wel en wat niet terecht gekomen van het bestuursakkoord  
 2022? Groenste gemeente? Meest recreatieve gemeente van Noord- 
 Brabant? Verbeterde bereikbaarheid met openbaar vervoer voor al  
 onze kernen?
• KLANTGERICHTHEID, de focus op het vervullen van behoeften  
 van klanten. Ruimere openstelling van ons gemeentehuis
  op vrijdagavond en zaterdagochtend? Aanwijzen van een   
 evenemententerrein, verbeteren veiligheidsgevoel in het Udense   
 sportpark, verplaatsing RED SOX.

• PARTICIPATIE en INSPRAAK. Ook in de aanloop naar deze   
 kadernota  is er weer weinig ingesproken door onze burgers en
 verenigingen. Niet omdat er geen wensen of bedenkingen zijn, maar  
 omdat er weinig mee wordt gedaan en in sommige gevallen zelfs  
 volledig wordt genegeerd.
• De voorspelde “ravijnjaren” zitten er aan te komen. Ondanks dit
 gegeven claimt het college toch € 500.000,- voor onduidelijk doelen  
 in de toekomst. Geld waarmee de wensen van een aantal   
 verenigingen en instellingen probleemloos vervuld kunnen worden.
• Is er dan niets positiefs te melden? Jawel, wij van GEWOON UDEN
 zijn blij dat de OZB dit jaar niet als melkkoe behoeft te worden   
 aangesproken. Het verhogen van de parkeertarieven wijzen wij af. 
 Er moeten creatieveren manieren zijn om de parkeerinkomsten te  
 verhogen.
• Kortom, de Haagse politieke chaos straalt ook op Maashorst af.   
 Onduidelijkheid over woningbouw, stikstofbeleid en asielopvang.
• Conclusie: er valt in maart 2026 heel wat te kiezen. GEWOON UDEN  
 kijkt er in samenwerking met de VVD nu al naar uit.

Harry van Tiel

De Kadernota 2026 straalt het karakter uit van minimalisme. 
De burger wordt onvoldoende geprikkeld om bij te dragen aan 
de leefbaarheid van de gemeente Maashorst.  

De gemeente Maashorst heeft de mond vol van burgerparticipatie, 
terwijl de winkeliers van het centrum van Uden niet zijn betrokken bij 
de plannen om de parkeergelden te verhogen. Samenspraak tussen 
betrokkenen is een eerste vereiste.  

De keuze voor een grootschalig AZC aan de Boekelsedijk roept 
bezwaren op bij omwonenden, wat allesbehalve een aangename start 
is voor de mensen die er komen wonen. Daarnaast heeft de bredere 
samenstelling van de groep bewoners permanente mutaties tot 
gevolg, hetgeen onrust met zich meebrengt en allerminst integratie-
bevorderend is. UdenPlusLanderd is uitgesproken voorstander van een 
kleinschaliger spreiding over alle kernen van Maashorst.       

UdenPLusLanderd volgt de plannen van de kern Zeeland voor een 
gezondheidscentrum. De vergrijzing van onze samenleving in relatie 
tot concentratie van zorgvoorzieningen roept de vraag 

op naar beschikbaarheid en bereikbaarheid van voorzieningen in 
kleinere kernen. Het streven om het gezondheidscentrum ook een 
informatiepunt te laten zijn voor de inwoners, met name voor hen die 
de pensioengerechtigde leeftijd hebben bereikt, laat doorschijnen dat 
het gezondheidscentrum een voor Nederland unieke voorziening kan 
worden.

UdenPlusLanderd is van mening dat een tweede supermarkt in 
Zeeland de leefbaarheid van het dorp een flinke impuls geeft. 
UdenPlusLanderd mist de realisatie van een Multifunctionele 
accommodatie in Uden-Zuid.  

In het straatbeeld van onze gemeente treffen we mensen aan zonder 
vaste woon- en verblijfplaats. Onze gemeente wordt ook meer en 
meer bevolkt door mensen met een ongezonde leefstijl. Over het 
‘schermpjesgedrag’ van jonge kinderen weten we dat dit zijn tol gaat 
eisen. Ook voor deze vraagstukken, waarvan de oplossing vaak niet 
zit in financiering, nodigt UdenPlusLanderd het college uit om tot 
voorstellen te komen om deze problemen te tackelen.                  

Cock de Jong

Kritisch op de keuzes, met bestaanszekerheid en 
de inwoner voorop

Onze samenleving verandert. Mensen raken minder vanzelfsprekend 
met elkaar verbonden. Individualisering en opkomend populisme 
zorgen voor afstand. PRO vindt het belangrijk dat we blijven 
investeren in een gemeente waar we naar elkaar omkijken. Waar 
iedereen kan meedoen, waar bestaanszekerheid centraal staat, en 
waar wonen, zorg en energie betaalbaar blijven.

We zetten ons al jaren in voor een sociaal sterke en duurzame 
gemeente, waarin mensen actief betrokken worden bij wat er speelt. 
Meer woningen, en vooral voor iedereen betaalbare woonruimte, een 
gezonde leefomgeving, duidelijke keuzes én goede samenwerking 
vormen voor PRO de rode draad.

Recent stelde de gemeenteraad het nieuwe participatiebeleid vast. 
PRO heeft zich daar altijd actief voor ingezet en hecht veel waarde 
aan een transparante en controleerbare uitvoering. Maar het echte 

werk begint nu: inwoners moeten op tijd, helder en serieus betrokken 
worden bij plannen en keuzes die hen raken. Daar blijven we scherp 
op en dragen we graag aan bij.

De Kadernota 2026 laat zien dat er weinig financiële ruimte is. 
Dat vraagt om nuchter beleid, goed onderbouwde keuzes en open 
communicatie met inwoners. Wat we doen, moet aansluiten bij de 
vragen en behoeften van de inwoners in de verschillende kernen van 
onze gemeente.

PRO blijft kritisch, realistisch en betrokken, en zoekt altijd naar 
samenwerking en oplossingen die Maashorst vooruithelpen - sociaal, 
duurzaam en gedragen door inwoners.



Genoveef Lukassen

         
Het valt nog steeds niet mee om als gemeente je ambities waar 
te maken met een overheid die op veel taken bezuinigt. Door het 
financiële beleid van de overheid is er nauwelijks ruimte voor nieuwe 
plannen of ze moeten worden ingeruild voor een oud plan, dat is balen.

Het wordt moeilijker om sociaal en duurzaam aan het welzijn van 
de inwoners van Maashorst te werken. We vinden dan ook dat wij 
als gemeente een duidelijk signaal af moeten blijven geven dat het 
moeilijk wordt op deze manier voorzieningen op peil te houden. 

We hebben afgelopen periode de moeilijke keuze gehad hoe de 
opvang voor vluchtelingen vorm te geven. We zien liever kleinschalige 
opvang, maar door de omstandigheden staan we achter de keuze die 
het college heeft gemaakt. De creativiteit om op deze manier ook 
woonruimte te creëren voor woningzoekenden is een slimme zet. We 
vertrouwen erop dat B&W goede afspraken maakt die ervoor zorgen 
dat de omwonenden geen last ervaren en de vluchtelingen welkom en 
veilig zullen zijn. 

GroenLinks is blij met de houding van het college om vooruit te kijken: 
‘Waar komen we vandaan en hoe ziet Maashorst er in 2050 uit?’ 

We kijken ernaar uit straks samen met PvdA, D66 en PRO als 
1 fractie verder te gaan en scherp te zijn op onderstaande punten:
• Klantvriendelijke dienstverlening. 
• Gezond & goed (zorg)beleid voor jong en oud. 
• Collectief energie opwekken. 
• Leerlingenvervoer.
• De bereikbaarheid van alle kernen verbeteren. 
• Deelauto’s bij nieuwbouwprojecten.
• Goede fietsverbindingen lokaal, maar óók regionaal. 
• Markt Uden autovrij.
• Kwalitatief goed & snel openbaar vervoer en voldoende carpoolplaatsen. 
• Participatie.
• Cultuur. 
• Circulaire sociale woningbouw en woningbouwprojecten. 
• Alternatieve woningbouw toestaan en actief ondersteunen. 
• Inzetten op een veilige agrarische economie. 
• Schone lucht akkoord. 
• Natuurgebied De Maashorst gezond, met voldoende groene BOA’s. 

Maashorst mooier, schoner, groener, veiliger en socialer.

Janco Bethlehem

FVD Maashorst wil hier een belangrijk signaal afgeven. Het is 
eenvoudig om een kritische, politieke bijdrage te leveren aan de 
Kadernota 2026 en te bepleiten waarom bepaalde uitgaven niet 
wenselijk zijn, zoals een sportveld voor de Red Sox in het 
“ravijnjaar” 2026. Maar er speelt iets fundamentelers.

Als eenmansfractie hebben we beperkte invloed binnen de raad, 
zeker tegenover de zeer dominante positie van Jong Maashorst in de 
coalitie. Ondanks inhoudelijke argumenten blijft oppositie-inbreng 
vaak zonder effect. Dit hebben we in vergaderingen al herhaaldelijk 
aangegeven.

Wat doen we dan wél? Wij kiezen voor het creëren van bewustzijn 
over grotere ontwikkelingen die invloed hebben op ons allemaal. 
Ja, het is belangrijk waar belastinggeld naartoe gaat, maar nog 
belangrijker is wie daar de controle over heeft en dat gaat verder 
dan de lokale politiek.

Een voorbeeld: recent bleek uit opmerkingen van minister Agema dat 
het coronabeleid vooral werd bepaald door NAVO-afspraken. Heel 
bijzonder dat landelijk gezondheidsbeleid door de NAVO aangestuurd 

werd, toch? FVD-Kamerlid Van Houwelingen stelde hierover vragen. 
Hieruit bleek dat internationale verdragen, hier met de NAVO, vaak 
geheim maar steeds meer invloed krijgen op ons nationaal beleid, 
met verstrekkende gevolgen voor individuele vrijheden.

Nieuwe wetsvoorstellen, zoals de Wet op Defensiegereedheid en 
de Wet financiële defensieverplichtingen (Wfdv), geven de overheid 
in crisissituaties ingrijpende bevoegdheden. Bijvoorbeeld het 
verzamelen, opslaan  en gebruiken van persoonsgegevens. Echter 
zonder afbakening, zonder doelgroep, zonder dat je weet of je wel of 
niet ‘geraakt’ wordt. De Wfdv betreft onze landelijke bijdrage aan de 
NAVO ten koste van alles en iedereen, ongeacht de omstandigheden. 
De invoering van dergelijke wetgeving gaat vaak geruisloos, maar 
verdient serieuze aandacht.

Kortom: onze invloed op de Kadernota is beperkt. Maar 
bewustwording creëren, over lokale en (inter)nationale ontwikkelingen, 
dát is waar FVD Maashorst zich op richt. Ook met één zetel kunnen 
we een stem van waakzaamheid zijn.




